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27. 4. 2007 – Obřadní síň – Kytarový koncert.

10. 5. 2007 – GOS – Beseda se spisovatelkou M. Hruškovou.
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U S N E S E N Í

ze schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 16. 4. 2007

Usnesení č. 1
a)  Rada města rozhodla vyhovět žádosti pana 

Bačíka o skácení stromu.
b)  Rada města rozhodla stanovit termín dodání 

podkladů komise veřejného pořádku a komi-
se sportovní do konce měsíce dubna 2007.

Usnesení č. 2
Rada města projednala žádost Heleny Ku-
čerové, provozovatelky Restaurace U Kováře, 
doplněnou o vyžádané podklady. Rada města 
současně projednala žádost Marka Kováře 
a Marty Kovářové o úpravu městského pozemku 
před domem na ul. Jurkova č. 57.
Rada města rozhodla pronajmout paní Heleně 
Kučerové část pozemku parc. č. 16 ostatní plo-
cha o výměře cca 50 m2 v k. ú. Rájec nad Svita-
vou pro zřízení letní zahrádky před Restaurací 
U Kováře na dobu určitou do 30.9.2007. Náleži-
tosti nájemní smlouvy jsou uvedeny v příloze.

Usnesení č. 3
Rada města rozhodla pronajmout manželům 
Jiřímu a Marii Faltovým část pozemku parc. 
č. 410 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 
96 m2 a kůlnu na pozemku parc. č. 410 na 
výměře 21 m2 v k. ú. Rájec nad Svitavou na 
dobu neurčitou s 6měsíční výpovědní lhůtou za 
obvyklé nájemné (viz příloha).

Usnesení č. 4
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
směnit část pozemku města parc. č. 211/1 
ovocný sad v rozsahu výměry pozemku parc. 
č. 201 trvalý travní porost o výměře 646 m2 
ve vlastnictví Vladimíra Hrušky, oba pozemky 
v k. ú. Karolín s tím, že žadatel uhradí náklady 
zaměření obecního pozemku a náklady spojené 
se směnou.

Usnesení č. 5
Rada města rozhodla pronajmout plotovou zeď 
o délce 27,5 m na části pozemků parc. č. 422 
zahrada a 423 zastavěná plocha a nádvoří 
a o délce 6 m na části pozemku parc. č. 424 

zastavěná plocha a nádvoří v k. ú. Rájec nad 
Svitavou Ing. Jaroslavu Ševčíkovi pro umístění 
reklamy. Bližší náležitosti pronájmu jsou uve-
deny v příloze.

Usnesení č. 6
Rada města rozhodla poskytnout Moravskému 
rybářskému svazu, místní organizaci Rájec-Jes-
třebí na základě jeho žádosti finanční příspěvek 
1.500,- Kč na akci „Zlatá udice“, která se bude 
konat 22. 4. 2007.

Usnesení č. 7
Rada města projednala žádost Věry Šmerdo-
vé a Jiřího Kocmana o prodej pozemků parc. 
č. 1294, 1295, 1296, 1297, 1298 zahrady v k. ú. 
Rájec nad Svitavou za účelem vybudování Cen-
tra péče o tělo – přízemní moderní prosklené 
budovy s posilovnou, fitcentrem pro ženy, pe-
dikúrou, manikúrou, masážemi, soláriem. Rada 
města žádá paní Věru Šmerdovou a pana Jiřího 
Kocmana o předložení zástavbové studie.

Usnesení č. 8
Rada města projednala žádost pana Igora Ko-
nečného a nesouhlasí s vybudováním odstavné 
plochy na pozemku parc. č. 235 v k. ú. Jestřebí, 
protože má záměr na tomto místě vybudovat 
chodník.

Usnesení č. 9
Rada města projednala návrh Břetislava Třís-
ky, kronikáře města, na pojmenování ulice, kte-
rá vznikne v Jestřebí v souvislosti s plánovanou 
výstavbou za ul. B. Němcové, po významném 
představiteli obce Jestřebí, dřívějším starostovi 
Janu Střížovi. Rada města doporučuje zastu-
pitelstvu tento návrh v budoucnu realizovat 
a životopis pana Stříže zveřejnit ve zpravodaji 
města.

Usnesení č. 10
a) Rada města bere na vědomí Přehled plnění 

příjmů a čerpání výdajů města k 31.3.2007.
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b)  Rada města bere na vědomí informace 
k plánované objížďce při opravě silnice I/43.

c)  Rada města bere na vědomí informaci o sta-
vu žádostí na umístění bankomatu ve městě.

d)  Rada města bere na vědomí zápis ze schů-
ze komise pro občanské záležitosti.

Ing. Pavel Perout  v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

Usnesení č. 1
Rada města bere na vědomí stanovisko České 
obce sokolské a pověřuje starostu k dopraco-
vání návrhu smlouvy o výpůjčce ve spolupráci 
se zástupcem České obce sokolské.

Usnesení č. 2
Rada města projednala zápis č. 2/2007 ze 
schůze kulturní komise ze 16.4.2007.

Usnesení č. 3
Rada města v souladu s Pravidly pro udělení 
ocenění Cena starosty města Rájec-Jestřebí 
rozhodla udělit tuto cenu:
a) Divadelnímu spolku Rájec-Jestřebí Za mimo-

řádný úspěch a dlouholetý přínos v oblasti 
kultury, za zviditelnění města v reginonálním 
a nadregionálním rozsahu a za rozvoj zájmo-
vých uměleckých aktivit.

b) Břetislavu Třískovi Za dlouholetou (více než 
30letou) vynikající práci s vedením kroniky 
města Rájec-Jestřebí.

c) Miloslavě Kejíkové Za významné zásluhy 
v oblasti sociální (získala titul Zdravotní sestra 
roku) a veřejně prospěšnou práci v Karo-
líně.

Usnesení č. 4
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
prodat paní Jaroslavě Řehořové pozemek parc. 
č. 1574 zastavěná plocha o výměře 114 m2 
a parc. č. 1575 zahrada o výměře 665 m2 oba 
v k. ú. Rájec nad Svitavou za cenu 170,- Kč/m2 
zastavěné plochy a 70,- Kč/m2 zahrady.

Usnesení č. 5
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
vydat obecně závaznou vyhlášku č. 1/2007 
o stanovení systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňování ko-

U S N E S E N Í

ze schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 2. 5. 2007
munálních odpadů a nakládání se stavebním 
odpadem.

Usnesení č. 6
Rada města bere na vědomí zápis č. 2/2007 ze 
schůze sportovní komise ze 14.3.2007.

Usnesení č. 7
a)  Rada města bere na vědomí zápis č. 3/2007 

ze schůze sportovní komise z 18.4.2007.
b)  Rada města projednala žádost sportovní 

komise o pomoc pracovní skupiny města při 
údržbě sportovních areálů s tímto závěrem: 
Sportovní areály nejsou majetkem města Rá-
jec-Jestřebí, proto nelze do pracovní náplně 
zaměstnanců města zařazených do oddělení 
správy a údržby majetku města zahrnout 
údržbu sportovních areálů ve vlastnictví jiných 
subjektů. Pokud by takovou činnost zaměst-
nanci města vykonávali, jednalo by se fakticky 
o veřejnou podporu, kterou by bylo třeba 
finančně vyjádřit. Tuto formu podpory však 
nelze realizovat mj. z kapacitních důvodů.

Usnesení č. 8
a) Rada města rozhodla o rozdělení finanč-

ních prostředků v rámci částky schválené 
v rozpočtu na rok 2007 pro sportovní oddíly 
takto:
- Triangle Sport Klub GOS Rájec-Jestřebí 

– 40.000,- Kč
- Relax klub Rájec-Jestřebí – 35.000,- Kč
- HSK Holešín – 15.000,- Kč
- TJ KANAP Karolín – 20.000,- Kč
- Sportovní klub Rájec-Jestřebí – 115.000 Kč
- Sokol Rájec-Jestřebí – 100.000,- Kč
- Vodácký sportovní klub Rájec-Jestřebí 

– 100.000,- Kč
- Fotbalový klub MKZ Rájec-Jestřebí – 

170.000,- Kč.
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b)  Rada města žádá sportovní komisi o dodání 
těchto podkladů za jednotlivé sportovní orga-
nizace – přehledu o
- velikosti členské základny (z toho děti 

a mládež),
- majetku spravovaném příslušným sportov-

ním oddílem, klubem,
- sportovištích v majetku sportovní organi-

zace přístupných veřejnosti,
- akcích pořádaných pro veřejnosti,
- zapojení organizací do činnosti pro město.

c) Rada města požaduje dodání žádosti o ve-
řejnou podporu od Fotbalového klubu MKZ 
Rájec-Jestřebí.

d)  Rada města projednala žádost oddílu malé 
kopané TJ KANAP Karolín o dotaci na částeč-
né zastřešení před klubovnou oddílu a kon-
statuje, že zastřešení bude hrazeno přímo 
z rozpočtu města.

Usnesení č. 9
Rada města rozhodla poskytnout Českému 
zahrádkářskému svazu, ZO Rájec-Jestřebí 
finanční příspěvek ve výši 5.000,- Kč na uspo-
řádání tematických zájezdů členů organizace 
a o odborných přednášek.

Usnesení č. 10
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
schválit Smlouvu o poskytnutí podpory z roz-
počtových prostředků Jihomoravského kraje 
k realizaci akce, týkají se dotace na projektovou 
dokumentaci protipovodňových opatření v Rájci-
-Jestřebí.

Usnesení č. 11
Rada města rozhodla dát výpověď z nájmu bytu 
na základě ust. § 711 odst. 2 písm. b) zákona 
č. 40/1964 Sb., občanský zákoník, v platném 
znění Soni Vaškové pokud do 31.5.2007 neu-
hradí dlužnou částku na nájemném.

Usnesení č. 12
Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlouvu 
na byt 1+1 Komenského 505/14 v Rájci-Jes-
třebí se slečnou Simonou Bušovou s ohledem 
na důvody uvedené v její žádosti a s Milanem 
Daňkem.

Usnesení č. 13
Rada města projednala zápis z  jednání komi-
se dopravy a veřejného pořádku z 11.4.2007 
a pověřilo místostarostu zajištěním vyjádření 
Dopravního inspektorátu Policie ČR Blansko 
k záměru zřídit jednosměrný provoz v ulicích 
Havlíčkova a Taufrova.

Usnesení č. 14
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
vykoupit tyto pozemky s charakterem veřejného 
prostranství, druh ostatní plocha, v k. ú. Rájec 
nad Svitavou za cenu 30,- Kč za m2:

-  parc. č. 941/5 o výměře 107 m2 od Libuše 
Bezděkové

-  parc. č. 941/7 o výměře 54 m2 od Ladislava 
Bačovského,

-  parc. č.. 941/8 o výměře 50 m2 a parc. č. 
941/10 o výměře 81 m2 oba od od Marty 
Novotné a Radky Nechutové

-  parc. č. 941/12 o výměře 13 m2 od Heleny 
Pešové,

-  parc. č. 941/13 o výměře 37 m2 od Zdeňka 
a Hany Kleinových

-  parc. č. 1128/2 o výměře 27 m2 od Květoslavy 
Tihonové.

Usnesení č. 15
Rada města rozhodla zveřejnit záměr po-
skytnout formou výpůjčky nebytové prosto-
ry v budově na Komenského ul. čp. 36, a to 
2 místnosti v 1. nadzemním podlaží o výměře 
22,5 a 10 m2.

Usnesení č. 16
a)  Rada města schválila zadání projektové 

dokumentace na víceúčelový sál v   nákupním 
středisku.

b)  Rada města žádá komisi dopravy a veřejné-
ho pořádku o postupnou revizi dopravních 
značek a dopravního značení.

Ing. Pavel Perout  v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta
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Krajský úřad Jihomoravského kraje, Odbor životního prostředí, Žerotínovo nám. 3/5, 601 82 Brno

UPOZORNĚNÍ
Upozorňujeme občany, že do 30.6.2007 je 
třeba zaplatit místní poplatek za „Komunální od-
pad“ na 2. pololetí t. r. (obecně závazná vyhláš-
ka Města Rájec-Jestřebí č.2/2006 o místním 
poplatku za provoz systému shromažďování 
sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňo-
vání komunálních odpadů, čl. 7).

Poplatek je možno zaplatit na pokladně MěÚ 
Rájec-Jestřebí v době:
 Po a st 8 –11 12 –16 h
 Út a čt 8 –11 12 –15 h
Vyzýváme občany k zaplacení poplatku ve 
lhůtě splatnosti tak, aby předešli případnému 
navýšení poplatku až na trojnásobek.

OZNÁMENÍ ZÁMĚRU

„Linka na topné elementy a VKP ANNA“, k. ú. Rájec nad Svitavou, okr. Blansko – závěr 
zjišťovacího řízení ve smyslu stanovení § 7 zákona č. 100/2001 Sb., o posuzování vlivů na 
životní prostředí ve znění pozdějších předpisů.

Krajský úřad Jihomoravského kraje jako 
věcně a místně příslušný správní úřad ve smyslu 
ustanovení §20 písm. b) a §22 písm. a) zákona 
č. 100/2001 Sb., o posuzování vlivů na životní 
prostředí ve znění pozdějších předpisů (dále jen 
zákon) obdržel dne 2.4. 2007 oznámení společ-
nosti Moravské keramické závody a. s., Spešov-
ská 243, 679 02 Rájec-Jestřebí, IČ 46900985 
o záměru „Linka na topné elementy a VKP AN-
NA“, k. ú. Rájec nad Svitavou, okr. Blansko.

Záměr je uveden v příloze č. 2 zákona v ka-
tegorii II (záměry vyžadující zjišťovací řízení) 
– bod 10.15, sloupec B – Záměry podle této 
přílohy, které nedosahují příslušných limitních 
hodnot.

Krajský úřad Jihomoravského kraje zajistil 
zveřejnění oznámení, shromáždil písemné připo-
mínky uplatněné v průběhu zveřejnění oznámení 
ve smyslu §6 zákona a podle hledisek a měřítek 
uvedených v příloze č. 2 provedl zjišťovací řízení 
ve smyslu ustanovení §7 zákona.

Identifikační údaje:
Název:  Linka na topné elementy 
 a VKP ANNA
Umístění Jihomoravský kraj
 Okres Blansko
 Město Rájec-Jestřebí
 k. ú. Rájec nad Svitavou
Oznamovatel: Moravské keramické závody a. s., 

Spešovská 243, 679 02 Rájec-Jes-
třebí, IČ 46900985

Charakter záměru: Oznamovatel připravuje 
instalaci nové linky na výrobu topných prvků, 
která bude umístěna ve stávající výrobní hale. 
Výrobní postup bude spočívat ve skladování 
vstupních surovin v big-bag vacích, následně 
v zásobnících, vážení jednotlivých komponent, 
jejich doprava na mísič, následná další homo-
genizace a dále doprava buď k lisům nebo 
variantně na jiné provozy v rámci závodu MKZ 
a. s., lisování z drobenkové hmoty, sušení, výpal 
žáruvzdorných výrobků, jejich třídění a expedice 
mimo haly.

Součástí investiční akce je přemístění, opra-
va a modernizace současné vozokomorové pe-
ce Anna a zároveň zřízení nové vozokomorové 
sušárny, která bude v převážné míře zásobovat 
tuto pec. Jedná se o stavbu technologickou, 
jejíž účel je výrobní proces vysoušení a výpalu 
žáruvzdorných výrobků – kamnářského šamotu. 
Vozokomorová pec Anna bude přemístěna z ha-
ly vozokomorových pecí do venkovního prostoru 
zastření nákladní rampy.

Zahájení stavby:  10/2007
Ukončení stavby:  12/2007

Souhrnné vypořádání připomínek:
V zákonné lhůtě Krajský úřad Jihomorav-

ského kraje obdržel pouze vyjádření ČIŽP OI 
Brno, která k záměru nemá připomínky. Dotčené 
město Rájec-Jestřebí, oslovené správní úřady 
ani veřejnost se k záměru nevyjádřily..



7

ZPRÁVY Z RADNICE

Na základě zhodnocení záměru podle kritérií 
uvedených v příloze č. 2 zákona, Krajský úřad 
Jihomoravského kraje konstatuje, že záměr 
nemá významné vlivy na životní prostředí a ve-
řejné zdraví.

Závěr:
Záměr „Linka na topné elementy a VKP 

ANNA“, k. ú. Rájec nad Svitavou, okr. Blansko 
naplňuje dikci bodu 10.15, kategorie II, přílohy 
č. 1 zákona č. 100/2001 Sb.

Krajský úřad Jihomoravského kraje na zá-
kladě zjišťovacího řízení provedeného ve smyslu 
§ 7 citovaného zákona stanoví, že uvedený 
záměr 

nebude posuzován
podle zákona č. 100/2001 Sb., o posuzová-
ní vlivů na životní prostředí ve znění poz-

dějších předpisů.
Závěr zjišťovacího řízení není rozhodnutím 

ve smyslu správního řádu a nelze se proti němu 
odvolat, rovněž nenahrazuje vyjádření dotče-
ných správních úřadů ani příslušná povolení 
podle zvláštních předpisů.

Krajský úřad Jihomoravského kraje zasílá 
ve smyslu ustanovení § 7 odst. 3 zákona závěr 
zjišťovacího řízení oznamovateli a dále dotče-
ným územním samosprávným celkům.

Dotčené město Rájec-Jestřebí žádáme ve 
smyslu ustanovení § 16 odst. 3 a 4 zákona a § 5 
prováděcí vyhlášky č. 457/2001 Sb. o zveřejnění 
informace o závěru zjišťovacího řízení a o tom, 
kdy a kde je možné do něj nahlížet, na úřed-
ní desce a nejméně ještě jedním v dotčeném 
území obvyklým způsobem. Doba zveřejnění 
je nejméně 15 dní. Současně žádáme město 
Rájec-Jestřebí o zaslání písemného vyro-
zumění o dni vyvěšení této informace na 
úřední desce a o dalším způsobu zveřejnění 
(např. v místním rozhlase) Krajskému úřadu 
Jihomoravského kraje.

Dne 4. 6. 2007  od 9.00 do 11.00
Obec: Rájec-Jestřebí   Část obce: Jestřebí
Vypnutá oblast:   

 ul. B. Němcové
 ul. Na Rybníčku
 ul. Luční od. ul. B. Němcové po d. č. 297
 sport. areál na ul. Hybešova

Z důvodu plánovaných prací na zařízení distribuční soustavy – rekonstrukcí, oprav, 
údržbových a revizních prací – bude přerušena dodávka elektrické energie:

Dne 4. 6. 2007  od 11.00 do 13.00
Obec: Rájec-Jestřebí    Část obce: Jestřebí
Vypnutá oblast:   

ul. Lesní 
ul. Na Hrázi
ul. 9. května od č. 95 po konec obce směr 

Bořitov
ul. Hybešova d. č. 23, 24
ul. V Humnech od ul. Na hrázi po d. č. 84
ul. V Zahradách
Nám. 1. máje

Dne 4. 6. 2007  od 13.00 do 15.00
Obec: Rájec-Jestřebí    Část obce: Jestřebí
Vypnutá oblast:   

ul. 9. května od přejezdu ČD po d. č. 111/75
ul. V Humnech od ul. 9. května po d. č. 84
ul. Jiráskova
ul. Tichá
ul. Vrchlického           – ul. Hybešova
ul. Luční od ul. Hybešova po d. č. 223

Děkujeme Vám za pochopení.

E. ON Česká republika, s. r. o.

OZNÁMENÍ O PŘERUŠENÍ DODÁVKY ELEKTRICKÉ ENERGIE
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ZPRÁVY Z RADNICE

Zemní plyn Instalace
V rámci produktu Zemní plyn Instalace pro 

Vás zajistíme vypracování projektu, vyřízení 
veškeré administrativy, zhotovení přípojky a ply-
nových rozvodů, dodávku a montáž spotřebičů, 
veškeré revizní zprávy a zkoušky. V případě 
zájmu Vám pomůžeme i s financováním. Navíc 
si můžete vybrat plynové spotřebiče z širokého 
sortimentu firem Baxi, Buderus, Dakon, Im-
mergas, John Wood, Junkers, Karma, Mora, 
Protherm a Thermona se slevou 10 %.

Jak vše proběhne?
K získání informací o nabídce nebo přímo 

objednání služby stačí kontaktovat našeho 
obchodního zástupce, partnerskou firmu nebo 
zavolat na Zákaznickou linku. Po objednání 

TISKOVÁ INFORMACE OD JMP OBČANŮM

Správný okamžik na zavedení plynu. V klidu a s úsporou až 10 000 Kč* za přípojku.

Pohodlné bydlení a snadná regulace teploty u Vás doma jsou hlavní přednosti využívání 
zemního plynu. A zavedení plynu od Jihomoravské plynárenské, a. s., člena skupiny RWE, 
je rychlé a jednoduché. Nenechte si ujít nabídku plynofikace domu „na klíč“, s garancí 
ceny, kvality provedení a možností prodat nám svou přípojku až za 10 000 Kč*. Navíc mů-
žete ušetřit 10 % za plynové spotřebiče. Tak proč byste se sami trápili s úřady, instalatéry 
a revizními techniky, když to můžete nechat na nás?

Vás kontaktuje projektant partnerské firmy, 
vyřeší s vámi technické požadavky, veškerou 
administrativu a předá detailní rozpočet. Poté 
s Vámi partnerská firma uzavře smlouvu o dílo 
a proběhne samotná výstavba, včetně připojení 
na plynovodní síť, podpisu smlouvy o dodávce 
zemního plynu a instalace plynoměru.

Potřebujete-li podrobnější informace, zavolej-
te na Zákaznickou linku 840 11 33 55, navštivte 
internetové stránky www.rwe-jmp. cz nebo kon-
taktujte obchodního zástupce JMP, a. s.

*  Modelový výpočet pro plastovou přípojku 
v délce 4 m a roční odběr plynu minimálně 
1 204 m3. Informace o podmínkách prodeje 
získáte na Zákaznické lince JMP, a. s., a na 
internetových stránkách.
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ZPRÁVY Z RADNICE

CO POTĚŠÍ – CO ZAMRZÍ

Také se vám to stane, že máte pocit, že všech-
no je jinak? Při sestavování plánu investic a oprav 
jsme počítali s většími celky jako jsou rekonstrukce 
silnic a chodníků, sokolovny, vodovodu, inže-
nýrských sítí pro stavební pozemky a další. Vše 
bylo domluveno. A najednou je to jinak. Přísnější 
zákony a termíny ohledně odkanalizování nás 
nutí přehodnotit záměry a dát priority především 
kanalizaci. Pozitivní je, že po dokončení kanali-
zace bude tento problém za námi a projeví se to 
hlavně v kvalitě životního prostředí. Zamrzí však 
to, že na obce jsou uvaleny povinnosti, ale zdroje 
na jejich realizaci se shánějí poměrně složitě. Pro 
nás to znamená přehodnocení části investic a v co 
nejkratším čase dokončit projektovou dokumentaci 
a realizaci odkanalizování města a místních částí. 
Nu, držte nám palce, snad se to podaří …

CO SE U NÁS DĚJE

Jednou z oblastí, kterou řešíme je doprava, 
parkování a chodníky. Postupně jsou doplňo-
vány značky omezující zastavení. Jedna z nich 
je na ulici Jurkova směrem k Edenu a slouží 
k tomu, aby řidiči neparkovali až do křižovatky 
u Edenu, kde pak vznikají kolizní situace. Další 
budou zákazy zastavení u hasičské zbrojnice 
v Rájci kvůli výjezdu hasičských vozidel.
Projektant nám během roku zpracuje doku-
mentaci na podélné stání na ulici Komenského 
u domu služeb, na ulici Havlíčkova od hasičské 
zbrojnice až po křižovatku s ulicí Fügnerova. 
Současně bude připravena dokumentace pro-
dloužení stávajícího chodníku na ulici 9. května 
v Jestřebí až na křižovatku ulic 9. května a ulice 
V Humnech.
Nyní probíhá výběrové řízení na dodavatele 
oprav komunikací. Pokračuje se podle dlouho-
dobého plánu oprav. Je v plánu letos opravit 
kompletně ulici Pionýrskou, chodník na ulici 
Havlíčkova a prodloužit chodník na konci ulice 
Komenského. Pro Holešín a Karolín musíme 
letos síly napnout v oblasti kanalizace.

Ing. Pavel Perout
starosta

POZVÁNÍ

Červen je v kultuře pro naše město velmi bo-
hatý. Jsou to takové kulturní žně, protože se 
u nás koná řada akcí. Z těch největších jsou to 
Rájecké kulturní léto, festival Concentus Mora-
viae, ráječtí divadelníci, výstavy… A tak přijměte 
pozvání a přijďte.

2.6. MUDr. Jílková Rájec, Ol. Blažka 145 516 432 138
 MUDr. Chatrná  Boskovice, Lidická 8 516 453 998
3.6. MUDr. Juráková Blansko, Pražská 1b 516 418 787
 MUDr. Chatrný Boskovice, Lidická 8 516 456 109
9.6. MUDr. Klapušová Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 452
 MUDr. Jaklová Boskovice, Smetanova 24 516 454 046
10.6. MUDr. Kovandová Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 450
 MUDr. Kopáčková Letovice, A. Krejčího 1a 516 474 369
16.6. MUDr. Kulhánková Křtiny, Zdrav. středisko 516 439 190
 MUDr. Kraml Boskovice, Vodní 95 (Minerva)  516 494 380
17.6. MUDr. Kupková Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 457
 MUDr. Křížová  Boskovice, Růžové náměstí 2345/12 516 452 808
23.6. MUDr. Láníková Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 456
 MUDr. Kubínová Boskovice, Nemocnice Boskovice 516 491 263
24.6. MUDr. Levová Adamov, Smetanovo nám. 327  516 447 606
 MUDr. Kučerová Lysice, Komenského 429 516 472 460
30.6. MUDr. Miklíková Blansko, ZŠ Rodkovského 516 418 101
30.6. MUDr. Loskot Svitávka, Hybešova 197  516 471 210

Rozpis stomatologické LSPP – červen 2007
Služba je sloužena od 8.00 – 12.00 h

 Mimo výše uvedenou je služba zajištěna na Stomatologické klinice u Svaté Anny, 
 tel. ústředna 543 181 111 a to od 19.00 h – 7.00 h ve všední dny a nepřetržitě o svátcích.
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ŠKOLSTVÍ

MILENA A ŤAP

Naše kočka Milena
mňouká jako šílená.
Jediná je kočka v rodině,
je jí smutno velice.
Chce si hrát a nemá s čím,
chce se rvát a nemá s kým.

U sousedů na plotě
sedí kotě zalknutě.
Je tu nové,
je tu samo.
Mňouká jako Milena,
ta je z toho šílená.

V Mileně už nápad pučí
a samou radostí křičí:
„Co tu děláš, hříšníku,
ty domácí mazlíku!
Proč nehraješ si chlupáči?”
„Jsem sám jako Apači,
sám jako ten kůl v plotě,
raději bych byl na robotě.”

„Proč bys makal,
až bys plakal.”
Milena praví upřímně.
„Budeme kamarádi v dědině.”
„Já jsem Ťap.”
„A já Milena.”
Tráva už je vzpřímená.

A od těch dob si hrají spolu,
každý večer táhnou domů.
Ráno spolu už jsou zase
a je jim spolu blaze!

  Petr Staněk, 6. A

MÁM JI RÁDA

Špatná nálada mi den stále kazí,
jak rozveselit se mám, ať se mi daří.
Náhle závěs na okně odhrnu,
pořádně se rozhlédnu a vidím:

Park a v něm jírovec,
park a v něm vřesovec.
Park a v něm růžička,
park a v něm stará studnička.

Krajina, co kvete zjara,
krajina, co létem sálá.
Krajina, co podzim barví do zlata,
krajina, co v zimě bývá zavátá.

Každý den ji potkávám,
každý den ji poznávám.
Každý den překvapí mě znova,
mám to tu ráda, zde jsem doma.

Náladu hned lepší mám,
když se na přírodu podívám.
S úsměvem od okna odcházím,
život je krásný, však já vím.

  Táňa Břoušková, 9. B

KVĚTY  
MORAVSKÉHO KRASU

Moravský kras je krásný svět,
všude samý pestrý květ.

Louky plné kopretin,
co dosahují na můj klín.

Vždy přiběhnu domů s kyticí
a zadívám se na květy vonící.

Každý z nich je jeskyně,
co tváří se tak nevinně.

Balcarka, ten bílý květ,
se mi zalíbil hned.

A v něm víly z vápence,
co napoví vždy pomněnce.

Červený kvítek vlčí mák
má Kateřinské jeskyně rád.

Kamarádí s netopýry,
co znají zdejší lesní výry.

Pomněnečka modrá,
jako čistá řeka Punkva.

Ta je modrou, průzračnou krví,
co Moravským krasem proudí.

Tohle je ta nejkrásnější kytice,
co můj domov mi připomíná 

nejvíce.

 Táňa Břoušková, 9. B
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Strom jako strom, 
řeknou si mnozí z nás. 
Co je to vlastně za stro-
my? Jsou skutečně mi-

mořádné. Vynikají svým věkem, vzrůstem, jsou 
často dominantou krajiny, mnohé mají význam-
nou historickou hodnotu, jsou pamětníky historie 
jako třeba Klokočovská lípa v Železných horách, 
která tu žije už bezmála 1000 let. Jsou s nimi 
spojeny různé pověsti a báje, mnohé patří mezi 
stromy rodové. Lidská obydlí vždy obklopovaly 
zelené koruny stromů. Takové stromy dostaly 
jméno po majitelích – byl to jejich rodový strom. 
Stromy jsou poselstvím minulosti, které předá-
váme dalším generacím a ty budou hodnotit, jak 
jsme o tento odkaz pečovali.

V české krajině najdeme mnoho takových vý-
jimečných stromů, a proto vznikl status „Památný 
strom”. Tyto stromy mají zajištěnou zvýšenou 
ochranu. Ptáte se před kým? No, přece před 
lidmi, protože právě člověk je jediným nepří-
telem stromů. Je smutné, že v naší době je 
nutné chránit stromy před lidmi, často před 
těmi, kteří mají moc rozhodovat a neuváženě 
je likvidují.

Končí školní rok, proběhla celá řada akcí, 
ale možná by se dalo říci, že byl ve znamení 
putování za památnými stromy. Mojí snahou 
bylo, aby si studenti uvědomili jejich význam 

PUTOVÁNÍ ZA PAMÁTNÝMI STROMY

pro náš život, ne jako zdroj surovin a peněz, ale 
především, aby je vnímali jako živé organismy, 
aby ocenili jejich krásu a uvědomili si jejich ne-
nahraditelnost.

Než jsme se vydali po jejich stopách, připo-
mněli jsme si televizní pořad „Paměť stromů”, 
kterým provázal Luděk Munzar a který vznikl 
ze spolupráce paní Marie Hruškové a Bedřicha 
Ludvíka. S oběma se naši studenti měli možnost 
setkat. Pan Ludvík zavítal do Rájce nedávno se 
svým komponovaným hudebním pořadem a paní 
Hrušková navštívila naši školu 10. května. Celý 
květen u nás hostovala její putovní výstava foto-
grafií „Tajemství a mystika stromů”. Pozvali jsme 
ji, aby dětem vyprávěla o své tvorbě a zajímavých 
stromech, o kterých tak poutavě píše ve svých 
knihách. Mnohé informace jsem čerpali právě 
z jejích rukopisů.

Na našich toulkách se děti seznámily s pa-
mátnými stromy v okolí Blanska, v Lysické oboře, 
v Boskovicích, Letovicích, ale zavítali jsme i do 
Kroměříže a Náměště nad Oslavou. Já sama 
jsem se vydala na Žďársko, Břeclavsko, do Že-
lezných hor a dalších míst.

Z našich výletů jsme pořídili spoustu fotografií 
a ty nejkrásnější a nejzajímavější chceme před-
stavit na výstavě, v pořadí již druhé, pod názvem 
„Velikáni a elegáni naší krajiny.”

Výstava bude zahájena slavnostní vernisáží 
s programem studentů gymnázia dne 8. 6. 2007 
v 15:00 hod. v Městské knihovně v Rájci-Jestřebí 
a potrvá do 27. června. Všechny přátele přírody 
a stromů srdečně zveme.

Eliška Pantůčková
 Gymnázium a SOŠ Rájec-Jestřebí
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Paní Marie Hrušková, autorka 
výstavy Tajemství a mystika stromů, 
kterou jste měli možnost shlédnout 
v prostorách gymnázia, přijela na 
besedu se studenty. Jak sama říka-
la, byla mile překvapena příjemnou 
atmosférou, která ve škole vládne 
a udivila ji i ukázněnost studen-
tů a vysoká úroveň jejich znalostí. 
Návštěva paní Hruškové byla in-
spirující a povzbuzující pro vedení 
školy i vyučující. Viděla i připravo-
vanou expozici o památných stro-
mech nazvanou Velikáni a elegáni, 
kterou připravuje paní profesorka 
Pantůčková spolu s další vyučující 
gymnázia Ivanou Černoškovou. 
S podivem konstatovala, že tako-
véto výstavy nejsou prezentovány 
v celostátním měřítku a hned na-
stínila několik možností prezentace. 
Že nezůstalo jen u slibů, dokladoval 
následný telefonát paní Hruškové 
o domluvených prostorách v Bo-
tanické zahradě Přírodovědecké 
fakulty Univerzity Karlovy v Praze 
a o předání dalších kontaktů na or-
ganizace, které mohou tuto práci 
podpořit a ocenit.

Jsem rád, že máme v pedago-
gickém sboru nadšené učitele, kteří 
dokáží zaujmout studenty a dovést podobné 
akce ke zdárnému konci. Věřím, že výstava, 
kterou budete moci shlédnout ve výstavní 
síni Městské knihovny v Rájci-Jestřebí bude 

Foto z výstavy na gymnáziu

neméně úspěšná jako výstava Putování za 
krásami Moravského krasu.

Ing. Stanislav Laštůvka
 ředitel gymnázia
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Kontakt:  e-mail: gymnazium.rajec@tiscali.cz

tel: 516 432 181, 603 588 369   web: www. gymnaziumrajec.cz

Gymnázium a SOŠ Rájec-Jestřebí, o. p. s.
Komenského 240,
679 02 Rájec-Jestřebí

Vyhlašujeme další kolo přijímacího řízení

šestiletého studijního oboru gymnázia
- všeobecné gymnázium -

tento obor je určen pro žáky ze 7. tříd

veškeré informace o studiu a přijímacím řízení získáte na adrese školy  
nebo na tel. čísle 516 432 181

přihlášky je možno vyzvednou v kanceláři školy a není nutné je potvrzovat ZŠ
novelizací Školského zákona bylo zrušeno omezení podání přihlášky pouze na jedno  

víceleté gymnázium

žáci s prospěchem do 1,20 nedělají přijímací zkoušky

PŘIHLÁŠKA NA PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR ZEMĚKOULÍ LETEM SVĚTEM 
CENA ZA TÝDEN 400 Kč

Termín: 9. –13. 7. 2007

Jméno a příjmení dítěte: …………………………………………………………………........................

Datum narození: ..............……………………….. pojišťovna: ………………………………...............

Adresa: …………………………………………………………………………………….........................

Telefonní spojení na rodiče: ………………………............    Dítě odejde: samo – v doprovodu

Podpis rodičů: ……………………………………………



ZEMĚKOULÍ LETEM SVĚTEM

- příměstský tábor
 Termín: 9. – 13. 7. 2007

- prázdninový týdenní program pro děti od 6 do 15 let.
- pohybové hry, výlety, výtvarná činnost
- začátek: v 8.30 hod v Domečku za ZŠ Rájec, 

    ukončení ve 14.30 hod
- cena na 1 týden = 400,- Kč (v ceně je zahrnut materiál a pitný režim)
- děti si přinesou přezůvky, sportovní obuv a oblečení, svačinu na celý den
- uzávěrka přihlášek i plateb zápisného je 15. 6. 2007

Informace: Eva Novotná, tel.: 516 412 790, 739 662 134; E-mail: reznickova@ddmblansko. cz
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NABÍDKA IC – červen 2007

• Propagační předměty s motivem města 
Rájec-Jestřebí
-  keramické předměty (hrnek, štamprdlík, 

zvonek) a barevné svíčky s motivem zám-
ku Rájec nad Svitavou či kostela Všech 
svatých

• Mapy „Na kole celou Moravou a Slezskem“ 
– Jižní Morava (Brno a okolí, Moravský kras a 
okolí) ; Střední Morava – Haná; Jižní Morava 
(Znojmo a Podyjí, Pálava, lednicko-valtický 
areál) – CENA 24,- Kč

• Městečko Doubravice nad Svitavou (od-
znaky a pohlednice městečka a rozhledny 
Malý Chlum, kniha Městečko Doubravice nad 
Svitavou)

• Kreslené pohlednice cyklotras (Moravský 
kras, z Brna na východ, z Brna na severozápad 
a z Brna na jihozápad) – 5,- Kč

• Dřevěné pohlednice zámku Rájec-Jestřebí 
– 27,- Kč

Propagační materiály a informační panel 
Drahanské vrchoviny – tip na výlet•

•  Veřejný internet
•  Kopírování
•  Informace o kulturních akcích na Blanen-

sku a Boskovicku

•  Informace o kultur-
ních akcích v Rájci-
-Jestřebí a okolí

•  Informace o službách, firmách, prodej-
nách v Rájci-Jestřebí

•  Informace v oblasti turistického ruchu
•  Přehled propagačním materiálů měst a 

obcí ČR
•  Vyhledávání v jízdních řádech 
•  Poradenská činnost v oblasti práce s In-

ternetem a E-mailovou poštou
•  Prodej zpravodaje, propagačních materi-

álů a videokazet města Rájce-Jestřebí
•  Prodej turistických známek (č. 373)
•  Okénko o EU
•  Možnost uveřejnění inzerce  

v prostorách IC

Tel.: 516 432 191

Komenského 620, 679 02 Rájec-Jestřebí

E-mail.:informace@rajecjestrebi.cz

www.rajecjestrebi.cz

Otevírací doba:   Po, Čt   9:00 - 18:00

                            Út, St, Pá            9:00 - 15:00

Informační kancelář města

RÁJEC-JESTŘEBÍ

Od 25. 6. 2007 v prostorách IC výstava Hany D. Anderson

MUŠLE, PERLY, KORÁLKY
Můžete si prohlédnout a zakoupit šperky z mušlí,
perel, korálků a stříbra a výrobky 

pá 1. 6. 2007  v 19.30
kostel Všech svatých

PRVNÍ KONCERT 12. ročníku  
Mezinárodního hudebního festivalu 13 měst  

CONCENTUS MORAVIAE
Roman Janál – baryton
Waclaw Golonka – varhany
Program: J. Brahms, M. Surzyński, A. Dvořák

KULTURNÍ DĚNÍ V RÁJCI-JESTŘEBÍ

ne 3. 6. 2007  od 9 do 11.30
zámecký park

POHÁDKOVÝ PARK
 – dopoledne plné soutěží pro děti
Pořádá DDM Oblázek.
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ne 3. 6. 2007  v 15.00 hod
Kostel Všech svatých
DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ  
„ŠÍLENĚ SMUTNÁ PRINCEZNA”
Hrají děti z rájecké farnosti

Ne 3.6.2007  v 14 – 18 h
Městská část Jestřebí u kapličky
DEN DĚTÍ
Bohatá tombola a dáreček pro každého

pá 8. 6. 2007  v 15.00 hod
Výstavní síň knihovny
PUTOVÁNÍ ZA STARÝMI A PAMÁTNÝMI 
STROMY II. – VELIKÁNI A ELEGÁNI NAŠÍ 
KRAJINY
Výstava fotografií studentů rájeckého gymnázia. 
Výstava potrvá do 27.6. 2007.

so 9. 6. 2007  v 19.00
Letní kino
DOBA KAMENNÁ 
Divadelní spolek Rájec-Jestřebí uvádí divadelní 
hru Pavla Němce

so 9. 6. 2007  ve 20.00
Areál chovatelů v Rájci-Jestřebí
TANEČNÍ ZÁBAVA
Hraje FRAPET
Vstupné: 50,-

ne 10. 6. 2007  od 11.00
Areál zámeckého parku
LETNÍ SLAVNOST „BAVTE SE S NÁMI”
program viz plakátek

ne 17. 6. 2007  ve 13 – 18 h
Náměstí Míru
DEN DĚTÍ
Bohatá tombola a dáreček pro každého

čt 21. 6. 2007  v 19.30
Zámek Rájec nad Svitavou – Slavnostní sál

DRUHÝ KONCERT 12. ročníku 
Mezinárodního hudebního festivalu 13 měst  

CONCENTUS MORAVIAE
Talichovo kvarteto
Lars Anders Tomter – viola
Program: W. A. Mozart, J. W. Kalliwoda, 
A. Dvořák
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KULTURA

po 25. 6. 2007  
Informační a vzdělávací centrum R-J
MUŠLE, PERLY, KORÁLKY…
Zahájení výstavy šperků a keramiky Hany D. An-
derson.

POZOR: 
Dne 21. 6. 2007 bude státní zámek  
Rájec nad Svitavou pro veřejnost 

UZAVŘEN.

MĚSTSKÁ KNIHOVNA 
INFORMUJE

Milovníkům napětí můžeme nabídnout:  
HORÁKOVÁ, N.: Dáma v modrém
TREMAYNE, P.: Dým ve větru.
GERRITSENOVÁ, T.: Dvojče

Nejmenším:
VOLFOVÁ, E.: Kočička z kávové pěny
STEINWARTOVÁ, A.: Čarodějnické příběhy
POPPROVÁ, A.: Tajemství permoníků

Z NOVÝCH KNIH

Dospívajícím:
O´BUKOVÁ, L.: Fidel a Julie
RETTIGOVÁ, L.: Deník mý zoufalý lásky
BLACK, J.: Černá kniha

Něco pro ženy:
VAŠUT, K.: Léčiva v těhotenství
KLEPLOVÄ, V.: Jak si formovat a posilovat 
postavu na židli

Něco pro muže:
BROŽA, P.: Domácí kino
POHL, O.: Využijte svůj mobil naplno

Těšíme se na vaši návštěvu.

Vybíráme několik titulů z nově zakoupených knih v naší knihovně.

OZNÁMENÍ
V červenci a srpnu bude oddělení pro děti 

z důvodu rekonstrukce uzavřeno.

Je-li červen mírný-    Pláče-li červen, neoschne žitko,
nebude v prosinci mráz silný.   v zajících, v koroptvích budem mít řídko.

JAKÉ BUDE POČASÍ?

8. června  sv. Medard
Jaké počasí na Medarda bývá, 
šest neděl trvání mívá.

15. června sv. Vít
Slavíček jen do svatého Víta zpívá.
Seno má vyrůst od svatého Víta  
do Jana Křtitele.

24. června  sv. Jan
Od svatého Jana Křtitele běží slunce k zimě 

a léto k horku.
O Janu-li kukačka kuká, pěkný čas sobě vykuká.

29. června  sv. Petra a Pavla
Na Petra a Pavla zlomí se žitu kořínek 

a ono zraje dnem i nocí.
Je-li od Petra až do Vavřince parno, 

bývá v zimě dlouho studeno.

Jak červen 
teplem září, 
takový bude 
i měsíc září. 

Jestli červen 
mokrý bývá,

obilí pak málo 
se rodívá.
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Z KAROLÍNA

Začíná červen, měsíc myslivosti 
– jeden z nejkrásnějších měsíců 

v roce. Modříny v karolínských lesích jsou obale-
ny čerstvou zelení, začínají červenat lesní jahody, 
příroda je nejen dokonale probuzena ze zimního 
spánku, ale již plně žije bohatým rozmnožovacím 
životem. Ptáci zahnizďují nebo již vyvádějí mladé, 
lesní zvěř již povětšině vodí 
svá mláďata a učí je žít.

Je to i čas myslivců, 
neboť starat se o klid a po-
hodu pro spoustu nových 
tvorečů, pro jejich bezpeč-
nost, dá opravdu hodně 
práce a starostí. Myslivost, 
to nejsou jen vycházky 
s flintičkou, ale i přikrmo-
vání v zimních měsících, 
často na vzdálených a těžce přístupných místech, 
jarní desinfekce krmelců – musíme napsat, že 
v okolí Karolína jsou všechny vzorně vyhrabány 
a vysypány vápnem, výpomoc při jarní výsadbě 
nových stromků, které později opadem svých 
semen pomohou a zpestří krmnou nabídku, 

ČERVEN – MĚSÍC MYSLIVOSTI

přednášky a besedy pro veřejnost o významu 
a účelnosti kvalitního životního prostředí.

Proto v poslední době sami zastupují majitele 
pozemků a starají se i o úklid odpadků v přírodě. 
Věřte, že střepy ze sklenic dovedou způsobit 
vážná poranění zvěři, která v nich nachází zbytky 
potravy, přepálený a žluklý tuk, který nesvědo-

mitý kuchař pohodil do mla-
ziny může způsobit vážné 
zažívací potíže vedoucí až 
k úhynu, spleť trubek z agre-
gátu lednice či pračky, které 
se též našly v lesích, může 
rovněž způsobit nepředsta-
vitelné škody. Přičteme-li 
k tomu hluk od automobilů, 
křik houštinami procházejí-
cích a sebe sama hledajících 

rádoby houbařů, je jisté, že práce mají myslivci 
dost a dost.

Pomáhejme proto myslivcům v jejich nelehké 
a nikdy nekončící péči o přírodu a její obyvatele 
tím, že se budeme v lese chovat jako hosté 
u těch, kteří tam žijí.

Stává se již tradicí, že občané Karolína, nu-
ceni návštěvníky zdejšího kraje, vyráží na úklid 
v okolí silnice, která do Karolína vede.

Jak jsme informovali v minulém čísle Zpravo-
daje, nálezy po lese, který obklopuje silnici z obou 
stran, ani letos nijak nepřekvapily. Na jednom 
kilometru délky sběru parta 3 žen (ostatní 
asi neměli čas), nashromáždila cca 3 m3 
odpadků. Od plastových lahví, přes kober-
ce, rozbitá i celá porcelánová umyvadla, 
různé pytle či 10litrové umělohmotné barely 
a plechovky.

Kvůli posledně jmenovaným se mu-
síme omluvit pracovníkům ošetřujících 
lesní porosty proti okusu zvěří, které jsme 
posledně jmenovali jako původce ne-
uklizených barelů po nátěrové hmotě. 
Plechové barely byly totiž od rostlinného 
tuku na fritování – palmový olej, které si 
do mladého porostu i s tím přepáleným 
olejem odložil, nebo je tam zapomněl ně-

TAK JSME ZAS UKLÍZELI…

který, zřejmě dobře situovaný vedoucí kuchyně 
nebo sám pan hoteliér.

Zdá se, že po této brigádě bude zas od ne-
pořádku na chvíli pokoj, ale blíží se houbařská 
a dovolenkářská sezona a lidé, jak se zdá, jsou 
stále nepoučitelní.

Karolínští
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ZPRÁVY Z MATRIKY

Narození:
 1.4.  Jana Kupková, 9. května 99

Blahopřejeme:
 1.6.  Jiří Pícha, V Úvoze 547  81 r.
  Anna Andrlová, 9. května 191  75 r.
 2.6.  Břetislav Tříska, 9. května 136  77 r.
  Rudolf Písařík, Blanenská 482  65 r.
 3.6.  Josef Pavlů, Erbenova 434  72 r.
  Anna Skotáková, Šafranice 468  65 r.
 4.6.  Marie Štěpánková, Hybešova 96  65 r.
 5.6.  Bohuslava Šamořilová, Lesní 252  77 r.
  Bohumila Kropáčková,  
  Blanenská 513  71 r.
 7.6.  Marie Burgetová, Fügnerova 350  78 r.
 8.6.  Miluška Ondrová, Erbenova 400  79 r.
  Leopold Koupý, Blanenská 465  71 r.
 9.6.  Drahomíra Kučerová, Erbenova 396  79 r.
  Květoslava Novotná, Jurkova 643  78 r.
 10.6. František Mareček, Lesní 190  84 r.
 11.6. Marie Matušková, Hradisko 118  72 r.
 12.6. Marie Mikulášková, Jurkova 53  75 r.
  Ladislav Pokorný, Havlíčkova 158  73 r.
  Karel Schuch, Nová 303  65 r.
 13.6. Vilém Fránek, V Úzkých 99  74 r.
 15.6. Jaroslav Maňásek, Fučíkova 417  79 r.
  Marie Trnčáková, Havlíčkova 200  82 r.
 17.6. Věra Horáčková, Erbenova 407  80 r.
 18.6. Libuše Brychtová, Havlíčkova 299  82 r.
  Ladislav Míča, Školní 445  70 r.
 20.6. Jitka Michálková, Pionýrská 545  75 r.
  Benedikt Andrle, 9. května 191  74 r.
 21.6. Zdenka Hlaváčková, Tichá 141  79 r.

 21.6. Zdeněk Klein, Ol. Blažka 182  83 r.
  Aloisie Kvíčalová, 9. května 132  91 r.
 26.6. Květuše Šimanová, Havlíčkova 90  82 r.
  Rudolf Tomášek, Luční 220  74 r.
 27.6. Josef Šamalík, Blanenská 500  65 r.
 28.6. Marie Pokorná, Havlíčkova 158  72 r.
  Jan Zachoval, Sportovní 436  71 r.
 29.6. Vladimír Zachoval, V Zahradách 22  83 r.
  Josef Skoták, Erbenova 428  73 r.
  František Fojt, Náměstí Míru 34  84 r.
 30.6. Marie Třísková, 9. května 136  74 r.
  Pavlína Málková, V Humnech 48  77 r.

Karolín
 5.6.  Marie Meluzínová, č. p. 4  86 r.

Sňatky: 
(zveřejňujeme jen ty novomanžele, kteří dali 
souhlas)

28.4. Radko Kadlec, Rájec-Jestřebí,  
  Petra Bártová, Rájec-Jestřebí
 
5.5.  Milan Batelka, Chrudim 
  Dominika Dostálová, Chrudim

Dne 28.4. 2007 oslavili manželé František 
a Jarmila Skotákovi, bytem Rájec-Jestřebí, 
Erbenova 420 zlatou svatbu. Obnovení slibu se 
konalo v obřadní síni Městského úřadu Rájec-
-Jestřebí. Ještě jednou jim touto cestou přejeme 
do dalších let hodně zdraví a osobní pohodu.

NĚCO Z HISTORIE

Doufejme, že díky dvouleté týmové práci 
badatelů z akademických pracovišť v Praze 
a v Olomouci v letošním roce konečně spatří 
světlo světa první souhrnný biografický slov-
ník českého politického katolicismu přiná-
šející heslovité biogramy jeho významných 
osobností v časovém rozpětí od poloviny 
19. století až do současnosti. Jednou z ta-
kových osobností, která v něm bude stručně 
připomenuta, je rodák z Rájce nad Svitavou 

VÝZNAMNÝ RODÁK Z RÁJCE NAD SVITAVOU  
ANTONÍN FRÁNEK (1900 – 1982)

Antonín Fránek. Narodil se zde v červnu roku 
1900 do chudé a početné rodiny košíkáře 
a kostelníka Kašpara Fránka. Kašparův syn 
Antonín se v letech 1915 – 1918 vyučil v bla-
nenských strojírnách zámečníkem, neunikl 
nicméně ještě povinnosti nástupu do rakous-
ko uherské armády. Sotva osmnáctiletý vy-
učený strojník byl v únoru 1918 povolán na 
italskou frontu, kde naštěstí všechny drama-
tické zvraty poslední fáze války přežil.
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NĚCO Z HISTORIE

Po návratu domů nalezl mladý strojník za-
městnání v elektrárně Hugo Salm Reiffers-
cheidta v Rájci, avšak jenom krátce, neboť byl 
v roce 1920 opět povolán do armády, tentokrát 
již československé. Službu konal u lehkého dě-
lostřeleckého pluku v Užhorodě. Tam se poprvé 
aktivně zapojil do veřejného spolkového života 
v místní jednotě Orla. Brzy po návratu z vojen-
ské služby nalezl A. Fránek nové zaměstnání 
v brněnské Zbrojovce, kde ihned začal organi-
zovat skupinu křesťansko sociálního dělnictva. 
Zbrojovce pak zůstal věrný až do konce 40. let, 
tedy prakticky až do vynuceného propuštění. 
Nikdy přitom ovšem nezapomněl ani na rodný 
Rájec. Zatímco v Brně kromě zaměstnání na 
dílně rozvíjel své organizační schopnosti v křes-
ťanských odborech, v Rájci vstoupil v roce 1922 
do Československé strany lidové a odtud se 
začal odvíjet jeho paralelní vzestup politický. 
Zanedlouho po vstupu do strany byl zvolen před-
sedou okresního výboru strany v Boskovicích 
a od konce 20. let až do rozpuštění strany v roce 
1938 byl volen obecním radním v Rájci.

Ve třicátých letech už byl talentovaný předák 
křesťanských odborů A. Fránek respektovanou 
osobností lidové strany na celostátní úrovni. 
V roce 1935 již jako člen celostátního výkon-
ného výboru kandidoval na poslanecký mandát 
do dolní sněmovny, i když prozatím neúspěš-
ně. Hlavním polem jeho působnosti nicméně 
stále zůstávaly křesťanské odbory a spolky, 
o čemž svědčí i vysoké funkce, kterých např. 
jako ústřední jednatel Všeodborového křesťan-
ského dělnictva a místostarosta orelské župy 
Krekovy dosáhl.

Po válce, kdy se v rámci centrální odborové 
ústředny snažil pomáhat rodinám perzekvo-
vaných vlastenců, se A. Fránek opět aktivně 
zapojil do veřejného a politického života. Jako 
místopředseda Krajské lidové rady (tj. krajského 
výboru) brněnského volebního kraje jej hned 
v květnu 1945 delegovala lidová strana do re-
volučního Národního výboru v Brně, kde se stal 
jedním z místopředsedů. A stejně jako ve třicá-
tých letech, i po válce se nedokázal úplně vzdát 
svých závazků vůči spoluobčanům v rodném 
Rájci. Přes mimořádné vytížení kvůli povinnos-
tem v Brně (a posléze i celostátním parlamentu) 

přijal post místopředsedy Místního národního 
výboru v Rájci a k tomu ještě zodpovědně vy-
konával funkci místostarosty místního Orla. 
Nemálo občanům Rájce pak v létě zachránila 
rozvaha a zkušenosti místopředsedy A. Fránka 
život, když město zachvátila pohroma v podobě 
tyfové epidemie šířící se ze zajateckého tábora 
v zámeckém parku. A. Fránek okamžitě zajistil 
příchod řádových sester, které měly zkušenosti 
z podobných vypjatých situací na východní 
frontě. Sestry pak ve spolupráci s místními lékaři 
v narychlo vybudované provizorní nemocnici při-
spěly k eliminaci nebezpečí, které prostřednic-
tvím kontaminované vody v městské vodovodní 
a kanalizační síti hrozilo přerůst v katastrofu. 
A. Fránek všemožně napomáhal zajišťovat ne-
mocným a ohroženým lidem nedostatkové léky 
a postaral se i o dočasné přidělení nedostatkové 
pracovní síly z Moravskotřebovska.

Československá strana lidová zůstala po 
válce jedinou občanskou stranou v rámci celo-
národní koalice Národní fronty. V nastávajícím 
střetávání o přízeň voličů lidovci jako již tradičně 
spoléhali především na křesťansky orientované 
rolnictvo a nižší vrstvy pracujících ve městech. 
Strana však rozhodně nechtěla vyklidit pozice 
ani u početných dělnických vrstev ve velkých 
průmyslových centrech, které prostřednictvím 
svých odborových organizací a socialistických 
politických stran tíhly k marxismu. Lidovci hod-
lali dělnické vrstvy oslovit vlastním křesťansko 
sociálním dělnickým programem vycházejícím 
z obou hlavních papežských sociálních encyklik. 
Zkušených odborových předáků s přirozenou 
autoritou mezi dělníky neměla lidová strana 
rozhodně nazbyt. Antonín Fránek byl proto 
hned na podzim 1945 stranou delegován do 
Prozatímního národního shromáždění a v květnu 
1946 opět zvolen do Ústavodárného národního 
shromáždění za volební kraj brněnský.

Většina národa uvěřila v pokrokové myšlen-
ky socialistických stran, a především pak vábení 
strany komunistické. Poválečný systém razantní 
socializující demokracie tak zatlačil lidovce do 
defenzívy. Většina poslanců strany pocházela 
z rolnických vrstev, takže k největším střetům 
s dominantní KSČ docházelo především kvůli 
zcela rozdílným představám o míře a způsobu 
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provedení pozemkové reformy a s tím související 
otázkou udržení či naopak oslabení ekonomické 
nezávislosti katolické církve. A. Fránek byl jed-
ním z velmi mála lidoveckých poslanců hájících 
ve straně zájmy dělnických vrstev, což byl tedy 
úkol krajně obtížný. KSČ, považující dělnické 
prostředí za svou doménu, si své teritorium 
žárlivě střežila. Na všechny opoziční poslance 
si již před květnovými volbami 1946 ústřední vý-
bor založil speciální tzv. evidenční odbor, jehož 
úkolem bylo všechny opoziční funkcionáře sle-
dovat a buď je kompromitovat, nebo korupčními 
nabídkami je případně získat k tajné spolupráci. 
Hlavní úspěch v tomto směru zaznamenala KSČ 
v osobě Aloise Petra, předního lidoveckého 
odboráře  pocházejícího z dělnického prostředí 
východních Čech. Tento později nechvalně pro-
slulý první předseda tzv. „obrozené” strany po 
únoru 1948 se stal již dlouho před únorem jed-
ním z hlavních exponentů komunistické agentury 
v ČSL. Antonín Fránek na rozdíl od A. Petra 
a několika dalších angažovaných lidoveckých 
odborářů veškerým nabídkám podobného druhu 
vždy odolal, což zanedlouho předurčilo jeho 
další osud po „Vítězném únoru”.

Akční výbory Národní fronty, které se zrodily 
z výzvy Klementa Gottwalda přednesené 21. úno-
ra 1948 na Staroměstském náměstí, považovaly 
za svůj první revoluční úkol očistit Národní frontu 
a orgány lidosprávy od všech předpokládaných 
či skutečných nepřátel tzv. lidové demokracie. 
S Antonínem Fránkem, podobně jako s mnoha 
tisíci jeho dřívějších spolustraníků, učinily akční 
výbory krátký proces. Byl vyloučen ze strany, ze 
zaměstnání a ze všech spolků a organizací, tedy, 
jak se tehdy eufemisticky říkalo, byl vyloučen 
z veřejného života. Pouze přetrvávající ohledy 
na tradici poslanecké imunity nedovolily akčnímu 
výboru v parlamentu jej okamžitě zbavit i posla-
neckého mandátu. O ten přišel přirozenou cestou 
v květnu 1948, kdy se pod kontrolou vládnoucí 
strany a jí řízené Národní fronty sestavovaly no-
vé, tzv. jednotné kandidátky. O poslední iluze jej 
pak připravil Místní akční výbor NF v Rájci, který 
A. Fránka jakožto údajného reakcionáře veřejně 
vyloučil z voleb. Byl to patrně poslední moment, 
který přiměl A. Fránka k definitivnímu rozhodnutí 
nezůstat vůči takové zvůli režimu lhostejným.

Po vyloučení z veřejného života se začínala 
psát nová, neméně zajímavá, kapitola v životě 
nyní již bývalého poslance A. Fránka. Především 
si musel nalézt nové zaměstnání, aby uživil svou 
početnou rodinu (měl s manželkou Josefou 
Fránkovou tři syny) a nestal se obětí častých 
komunistických kampaní proti tzv. příživnictví. 
V červnu 1948 nastoupil jako strojní zámeč-
ník v autodílně svého dlouholetého známého 
Květoslava Dostála v Brně na Ponávce. Tuto 
práci ovšem nezískal pouze díky své předchozí 
kvalifikaci a praxi, ale i díky tomu, že majitel 
podniku nezištně pomáhal známým lidem po-
dobného smýšlení, jejichž kariéra byla náhle 
ukončena čistkami akčních výborů. Antonín 
Fránek byl člověk, kterému nikdy nebylo lhos-
tejné dění kolem něj a který bytostně nesnášel 
nespravedlnosti a příkoří páchané na lidech. 
Proto se za první republiky v odborech tak 
důsledně zastával zaměstnanců, proto bojoval 
proti diktátorským a manipulátorským praktikám 
KSČ v letech 1945 – 1948, proto nehodlal složit 
ruce v klín ani po únoru. Ihned proto využil na-
bídky K. Dostála a jeho přátel a stal se členem 
skupiny, která jako jedna z prvních na Moravě 
hodlala cílevědomě čelit teroru režimu. Autodílna 
se již od března 1948, tedy dva tři měsíce před 
Fránkovým příchodem, stala základnou, od-
kud se podařilo zorganizovat desítky ilegálních 
přechodů režimem ohrožených lidí na Západ, 
kde se shromažďovaly informace a předávaly 
se významným osobnostem československé 
emigrace, kde se získávaly peníze na podporu 
perzekvovaných lidí a jejich rodin. Není jasné, 
kdo a kdy přesně přišel s myšlenkou na po-
jmenování této brněnské ilegální organizace 
na „Modrý štít”. Název se nicméně dobře ujal 
a od května 1948 byl A. Fránek jakožto všemi 
respektovaná významná osobnost považován 
za hlavu organizace.

„Modrý štít” ovšem neměl být jedinou ilegální 
organizací, do které se A. Fránek aktivně zapojil. 
V květnu 1948 si na něj vzpomněli někteří bývalí 
straničtí kolegové z parlamentu, kteří byli stejně 
jako on vyloučeni z veřejného života a kteří také 
nechtěli pasivně přihlížet zmáhajícímu se útlaku 
komunistického režimu. Bývalí poslanci Cyril 
Charvát z Velkého Meziříčí, Josef Tomášek ze 
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Zábřežska, Alois Janáček z Jihlavy a poslanec 
Jan Plesl z Vlčnova se nezávisle na Fránkově 
skupině také pravidelně tajně scházeli a postup-
ně navazovali spojení s poslanci B. Chudobou 
a B. Bunžou v exilu. Hlavní náplní činnosti této 
skupiny, která si neoficiálně říkala „Ilegální po-
slanecký výbor”, byla příprava programu nové 
křesťanské strany, která měla po očekávaném 
brzkém pádu režimu nahradit kolaborantskou 
ČSL. A. Fránek a další bývalý stranický kolega 
a poslanec František Štambachr z Velkých 
Pavlovic byli „Ilegálním poslaneckým výborem” 
přizváni na jejich pravidelné schůzky, čímž se 
působení obou organizací propojilo.

S rozšiřujícím se počtem členů obou struk-
tur, se zvětšujícím se počtem úspěšně převe-
dených lidí na Západ a s intenzivnější komu-
nikací s exilovými politiky ovšem logicky rostlo 
riziko prozrazení. Státní bezpečnost na podzim 
zachytila stopu a s prvními zatčeními kurýrů 
a převaděčů se smyčka kolem „Modrého štítu” 
a „Ilegálního výboru” začala rychle stahovat. Nic 
nepomohlo, že se od listopadu zpřísnila konspi-
race a počet schůzek se omezil na minimum. 
V prvním lednovém týdnu 1949 provedla Státní 
bezpečnost na obě organizace obrovskou razii, 
po níž skončily ve vazbě nejméně tři desítky lidí. 
Antonín Fránek byl zatčení dočasně ušetřen jen 
proto, že byl shodou okolností ve stejnou dobu 
hospitalizován po náročné operaci v brněnské 
nemocnici. Proto byl na rozdíl od svých přátel 
z obou organizací souzen Státním soudem 
v Brně až v lednu 1950, zatímco hlavní skupi-
nový proces se odehrál již koncem října 1949. 
Všichni hlavní aktéři případu, především bývalí 
poslanci, obdrželi tresty doživotí nebo 20 až 
25 let těžkého žaláře. Také A. Fránek dostal za 
údajnou velezradu a vyzvědačství 25 let, a to 
s doprovodnými tresty propadnutí všeho majetku 
a vysokého peněžního trestu jako náhrady za 
soudní řízení. Poslanec Jan Plesl strádání v prů-
běhu výkonu trestu nepřežil, ostatní byli jako 
nebezpeční političtí vězni vláčeni po nejtěžších 
žalářích a propuštěni až na květnovou amnestii 
v roce 1960. Poté si všichni nesli trvalé násled-
ky podlomeného zdraví, potýkali se s těžkými 
existenčními problémy, nemluvě o šikanování 
jejich rodinných příslušníků.

Antonín Fránek přesto na svou stranu, která 
se k němu po únoru 1948 tak hanebně zacho-
vala, zcela nezanevřel. V šedesátých letech 
dál bedlivě a se zájmem sledoval měnící se 
politické klima ve společnosti. Když se koncem 
šedesátých let v souvislosti s uvolněním v době 
tzv. pražského jara objevila možnost opětného 
vstupu do ČSL, neváhal a podal přihlášku. 
Nevolal po odvetě za padesátá léta, usiloval 
naopak o smíření, které mělo rozpolcené straně 
pomoci k její rychlé vnitřní demokratizaci a celo-
společenské emancipaci. Díky své popularitě byl 
na okresní konferenci v březnu 1969 byl zvolen 
předsedou okresní organizace v Blansku, která 
za jeho působení více než zdvojnásobila počet 
členů. Reformám pražského jara byl bohužel 
vyměřen jenom krátký čas, neboť počátkem 
jejich brzkého ukončení byl srpnový vpád pěti 
armád Varšavské smlouvy. Tím byl předurčen 
i následný vývoj lidové strany v době nastupující 
normalizace. Do čela strany se dostali oddaní 
stoupenci Husákova režimu, kteří symbolicky 
vrátili J. Plojharovi titul zasloužilého předsedy. 
Na počátku 70. let z příkazu a pod dohledem 
KSČ proběhly v lidové straně personální čistky, 
v lecčems podobné těm po únoru 1948. Antonín 
Fránek byl normalizátory samozřejmě zbaven 
všech funkcí a ze strany vyloučen. Poté se již 
definitivně z politiky vytratil a uchýlil se do sou-
kromého života v okruhu rodiny, díky jejíž péči 
se dožil vysokého věku 82 let. Zemřel v říjnu 
1982 v Letovicích.

Teprve po listopadu 1989 se poprvé po 
krátkodobém uvolnění z konce šedesátých let 
opět, a doufejme že již nadobro, otevřela mož-
nost svobodného zkoumání světlých i temných 
stránek života politických stran a celé naší spo-
lečnosti. Domnívám se, že osobnost A. Fránka si 
od jeho rodného města, Československé strany 
lidové a v neposlední řadě i od české historio-
grafie připomenutí jeho pozoruhodného životní-
ho příběhu a odkazu nepochybně zaslouží.

doc. PhDr. Karel Konečný, CSc.

Při zpracování příspěvku autor čerpal převážně 
z primárních pramenů, uložených v Archivu Mi-
nisterstva vnitra ČR, Národním archivu v Praze 
a v Moravském zemském archivu v Brně.
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Z HISTORIE VOLEJBALU V JESTŘEBÍ

V létě roku 2005 dochází 
ke zlomovému okamžiku. Bý-
valý hráč Jarek Kakáč přichází 
do výboru s návrhem o pře-
vzetí místa v soutěži krajského 

přeboru mužů II. třídy od Sokolu Vinohrady 
Brno. Po odsouhlasení výboru SK Jestřebí je 
třeba vyřídit řadu administrativních formalit, 
aby mužstvo mohlo již od podzimu zasáhnout 
do mistrovské soutěže. Když se všechno až 
na poslední chvíli podařilo, mohlo proběhnout 
první utkání po řadě let na hřišti v Jestřebí 
a znovu v krajské soutěži. Naši muži si připsali 
v sobotu první body s Olešnicí, kterou porazili 
dvakrát 3:0. Další výsledky:

Rájec-Jestřebí – Olešnice 3: 0 a 3:0, Hrušo-
vany 0: 3 a 0: 3, Rosice 0: 3 a 0: 3, Hrušovany 
nad Jevišovkou 3: 1 a 0: 3, Kuřim 0: 3 a 0: 3, 
Letovice B 3: 2 a 3: 1, Drásov B 1: 3 a 0: 3, ČKD 
Blansko 0: 3 a 3: 1, Útěchov 0: 3 a 0: 3.

Družstvo mužů hrálo na podzim 2005 v této 
sestavě: Kakáč Jaroslav, Svoboda Zdeněk, 
Maňoušek Alois, Maňoušek Petr, Mrázek Petr, 
Mazanec Vítězslav, Sáňka Hynek, Janíček Filip, 
Horňanský Radek, Horňanský Martin a hrající 
trenér Máša Marek z TJ Vinohrady Brno.

Konečná tabulka krajského přeboru mužů 
II. třídy po podzimní části 2005:

 1.  Drásov B  18  17 1 52:15 35
 2.  Kuřim  18 16 2 52:13 34
 3.  Útěchov  18  11  7  41:28 29
 4.  Rosice  18 10 8 36:27 28
 5.  Hrušovany n. J.   18  10 8 39:35 28
 6.  Hrušovany  18 7 11 28:38 25
 7.  Rájec-Jestřebí  18 6 12 19:41 24
 8.  ČKD Blansko  18 5 13 25:42 23
 9.  Letovice B  18 4 14 22:45 22
 10.  Olešnice  18 4 14 17:47 22

Jako každá činnost, tak i volejbal musel mít 
své vedoucí, organizátory a předsedy. V době, 
kdy se hrál volejbal pod Sokolem Jestřebí a te-
dy do roku 1960 byli pouze vedoucí volejbalu, 
kteří odpovídali výboru Sokola za jeho činnost. 
Zpočátku to byli František Šenkýř, Jožka Škva-
řil, Jindra Klimeš. a Jožka Kučera. Později to 
již byli předsedové v pořadí Trávníček Bohuš, 
1965–1970, Kučera Josef 1971–1977, Cihlář 
Miloš 1978–1980, Koupý Bohumil 1981–1999, 
Cihlář Pavel 2000 až dosud.

Krajský přebor mužů „Na Rybníčku” v roce 1996



23

NĚCO Z HISTORIE

Družstvo mužů – 1996, účastník krajského přeboru
Horní řada zleva: trenér Zdeněk Svoboda, bratři Horňanští, 
Petr Mrázek, Miroslav Mikulášek, Martin Koupý
Spodní řada: bratři Sáňkovi

Smíšené družstvo na turnaji Na Rybníčku v roce 2001
Stojící zleva:  Kamil Krátký, Hana Podloucká, Vítězslav Mazanec, 
Hana Kleinová, Blanka Maňoušková
Spodní řada zleva: Petr Mrázek, Petr Maňoušek, Filip Janíček

Je zajímavé, že trenérů se za celou tu dobu 
vystřídalo poměrně málo. I to svědčí o tom, že 
v minulosti byl volejbal vcelku nenáročným spor-
tem. V době, kdy se volejbal hrál pod Sokolem 
to byli trenéři mužů a to Šenkýř František, Krejsa 
Arnošt, Judr. Uher z Brna, 
Jožka Škvařil, Jožka Ku-
čera. V pozdější době to 
byli u mužů Zdeněk Svo-
boda a Pavel Cihlář. Žáky 
trénovali Zdeněk Svoboda 
a Petr Šamonil, dorostence 
pak Jindra Klimeš a Zde-
něk Svoboda. Žákyně 
a dorostenky trénovali Ku-
čera Jožka, Koupý Bohu-
mil, Zdeněk Skřipský, Miloš 
Cihlář. Ženy pak Miloš Cih-
lář A Zdeněk Svoboda.

Jako každý jiný sport, tak i volejbal se neobe-
jde bez rozhodčích. Prvními rozhodčími v Jestřebí 
se stali po roce 1945 Oldřich Novotný a Jožka 
Škvařil. Později je následovali Čepa Vladimír, 
Čepa Petr, Mahr Ludvík, Trávníček Bohuslav, 

Matuška František a Ša-
monil Petr. Nejvyšší kva-
lifikaci získali Novotný 
Oldřich, Škvařil Josef 
a Čepa Vladimír. Jedi-
ným aktivním rozhod-
čím v současné době je 
ing. Petr Šamonil, kte-
rý řídí krajské soutěže.  
Závěrem povídání o bo-
haté historii volejbalu 
v Jestřebi si lze vyslo-
vit jen přání, aby tento 
krásný sport se v Jes-
třebí nejen ještě dlouho 
udržel, ale našel i další 
zájemce hlavně z řad 
dětí a mládeže, dostatek 
obětavých funkcionářů 
i schopných trenérů.
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Pohled na účastníky oslav 60. let volejbalu v Jestřebí

Účastníci oslav starší generace při 50. výročí volejbalu
Vzadu: Josef Kučera, Jindra Klimeš, Josef Maňoušek, Arnošt Krejsa, Jarek Tejkal, 
František Málek, Jaroslav Blažek
Vepředu jsou: Mojmír Cihlář, Stanislav Kulajta a Oldřich Novotný

… KONEC
… příště: Stolní tenis v Jestřebí
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Z DUCHOVNÍHO ŽIVOTA

Římskoka to l i cká  fa rnos t  Doubrav ice  nad  Sv i t avou

a

Občanské  sd ružen í  Tim 22

vás  zve  na 

Děti v mediálním světě
Seminář pro rodiče a učitele

Kdy:  úterý 5. června 2007 http://www.kostely.bk.cz   
  http://www.kshk.cz/tim/kdo_tim.htm

Kde: sál kina v Doubravici nad Svitavou 

  http: //www.kshk.cz/tim/3_2_1.htm

V kolik hodin: začátek v 17 hodin – délka asi čtyři hodiny

Přednáší:  Jakub Limr

• jak uspořádat dětem čas, aby je to „netáhlo” prosedět 
celé dny před TV obrazovkou nebo monitorem PC

• jaké může číhat nebezpečí v TV reklamě a jak se mu 
vyhnout – vysvětlit dětem, že reklama občas :-) lže

• jaké hrozí nebezpečí plynoucí z anonymity Internetu 
a snadné dostupnosti jakýchkoli stránek a jaké jsou 
možnosti obrany

• zajímavá čísla ze statistiky v mediálním světě (kolik 
času vlastně děti prosedí před TV…)

• média jsou stále vynalézavější, jak útočit na naši mysl 
a srdce – děti jsou vystaveny vlivu médií; jak je děti 
mohou využívat pozitivně; jak děti chránit před jejich 
nebezpečími?

• jaký vliv mají média na výchovu a etiku; jak se bránit 
„mániím”, které média záměrně živí?
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TANEČNÍ ZÁBAVA 

 9. června v 20.00 hod.  V AREÁLU CHOVATELŮ V RÁJCI

 Hraje FRAPET VSTUPNÉ: 50,–

SRDEČNĚ ZVOU HASIČI RÁJEC

POŘÁDÁ SOUTĚŽ

O pohár starosty města

v požárním útoku mladých hasičů

Datum konání:  Sobota 9. června 2007
Místo konání:  Rájec-Jestřebí – cvičné fotbalové hřiště 
 (u čerpací stanice)
Kategorie:  mladší a starší žáci
Soutěžní disciplíny:  požární útok dle směrnic hry Plamen
 štafeta dvojic dle směrnic hry Plamen
Materiál:  každé družstvo vlastní
Oděv:  dle směrnic hry Plamen
Časový rozvrh:  prezentace od 12:45 do 13:15
 Zahájení 13:30
Startovné:  50, - Kč za jedno soutěžní družstvo  
 – občerstvení zajištěno
Přihlašujte se na uvedených kontaktech.
Kontakt:  
 Petr Skoták 724 221 420
 Radek Písařík 776 559 919
 e-mail: sdhrajec@seznam. cz
 www. hasicirajec. cz
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Sobota 12. 5. začínala jako krásný slunečný 
den, vybízející k různým aktivitám. Proto jsme si 
mnohé říkaly, kolik se nás asi sejde a kolik z nás 
bude ochotných strávit den právě cvičením. Účast 
nicméně předčila očekávání a v devět hodin byla 
tělocvična bývalé školy v Ráječku, kde jsme se 
sešly, zaplněna do posledního místa. „Fitnes 
den”, jak byla celá akce pojmenována, mohl 
začít.

Nejprve jsme si tělo pořádně protáhly a roz-
hýbaly s pí. Stloukalovou při hodině kalanetiky, 
poměrně novodobého způsobu cvičení, zalo-
ženého na mnohonásobném opakování posilo-
vacích cviků. Přitom jsme se přesvědčily, že se 
nemusí cvičit jen v rychlém tempu – kalanetika 
je totiž založena na pomalých pohybech s výdrží 
a zaměřením na určitou část těla, nicméně i tak 
nám dala opravdu zabrat. Toto rozcvičení jsme 
posléze zúročily při hodině step-aerobiku. Ačkoliv 
byla většina cvičenek v důchodovém věku, celou 
dobu jsme se nezastavily v rychlém tempu a dá 
se říci, že pod vedením Sylvie a Veroniky Vašíč-
kových jsme prostě omládly. Jak nám později 
při své přednášce řekla dr. Juránková – každý 
člověk si musí umět přivodit pozitivní myšlenky, 
což se potvrdilo: když jsem se dívala do stále se 
usmívajících mladých tváří našich cvičitelek, pros-
tě jsem se musela usmívat také. Díky pozitivnímu 
naladění jsme cvičení lehčeji zvládly a dokázaly 
si, že procvičování a trénování těla není tabu ani 
pro nás „dříve narozené”.

Pro zklidnění a odreagování následovala jóga 
pod vedením pí. Pernicové. Bylo to zase něco 
jiného, navodily jsme si klid v duši a relaxovaly 
jsme.

Necvičilo se však celý den nepřetržitě – jed-
notlivé hodiny byly prokládány přednáškami. 
První byla na téma „zdravá výživa a produkty 
zdravé výživy”, přednesla ji pí. Dobešová a do-
plnila praktickými ukázkami. Během odpoledne 
se pak pí. Dobešová ujala slova ještě jednou, 
aby nám pověděla něco o kosmetice a zároveň 
předvedla základní postupy každodenní běžné 
péče o pleť.

Po „zdravé výživě” následovala související 
a neméně poutavá přednáška na téma „zdravý 
životní styl”, připravená pí. MUDr. Juránkovou. 

Že je pí. MUDr. Juránková výborná lékařka, 
o tom víme všichni, ale na hodinové přednáš-
ce jsme se mohly přesvědčit, že dovede také 
zaujmout svým přednesem. Po celou dobu bez 
přerušení střídala jednotlivá témata, přičemž 
výklad kořenila i příslušnou dávkou humoru, 
takže nás všechny poučila o zajímavých sku-
tečnostech a pobavila zároveň. Sáhla nám 
však též do svědomí, abychom si uvědomily, 
jak lehce se vzdáváme toho základního, co pro 
sebe a své zdraví můžeme dělat, a jak chceme 
vše napravit až je pozdě. Vždyť přitom stačí tak 
málo – třeba začít tím, že si v neděli vyjdeme 
na obyčejnou procházku.

Zajímavá byla i výstavka rehabilitačních 
a cvičebních pomůcek, s jejichž použitím nás 
seznámila Mirka Vašíčková.

Dále mezi nás přišla pí. Růžičková, pedi-
kérka, která pohovořila o péči o nohy a ruce. 
Snad každý má nějaké problémy a mezi ně 
patří časté bolesti nohou. Dozvěděli jsme se, 
co udělat pro to, aby jsme bolestem předešly 
– čeho se vyvarovat a hlavně jak o nohy pe-
čovat a nepodceňovat návštěvu u pedikéra. 
Nechyběla ani zmínka o manikúře – přesvědčily 
jsme se, že není jednoduchá, jak by se mohlo na 
první pohled zdát, naopak jde doslova o „vědu” 
s řadou pravidel, prostřednictvím nichž si lze 
i v dnešní době saponátů a nejrůznější chemie 
v domácnosti zachovat pěkné ruce a nehty. 
A která žena by to nechtěla?

Ráda bych rovněž zmínila, že mezi nás 
zavítala poslankyně pí. Zuzka Rujbrová, která 
si s námi zacvičila jógu, načež jsme krátce po-
besedovaly o běžných věcech – politiku jsme 
nechaly za dveřmi. Během rozhovoru se nám 
mj. zmínila o svém zvyku, který může být vzorem 
pro nás všechny – totiž umět si udělat „čas pro 
sebe”, vypustit z hlavy starosti, práci, povinnosti 
a odpočinout si, jet na výlet, navštívit koncert 
nebo divadlo, prohlédnout si výstavu, přečíst 
pěknou knihu, zkrátka věnovat se svým záli-
bám a vůbec sama sobě, neboť nejen příjemné 
zážitky, ale i odpočinek je zárukou pro úspěšné 
a příjemné dny…

Po celou dobu bylo zajištěno výborné občer-
stvení samozřejmě v duchu zdravé výživy, o které 

„FITNES DEN” V RÁJEČKU“
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PROGRAM KINA DOUBRAVICE NAD SVITAVOU – ČERVEN 2007
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OD NAŠICH DOPISOVATELŮ

 do Sloupsko-šošůvských jeskyní (Eliščina jeskyně), 
který se koná v neděli 17. 6. 2007 v 16 h

vás zve na 
tradiční koncert

14. čtvrtek v 18.00 hod  WARNER BROS

300: BITVA U THERMOPYL
Film vychází ze stejnojmenného komiksu, který 
je dravým převyprávěním příběhu bitvy u Ther-
mopyl, kde se spartský král Leonidas a jeho 
300 věrných bojovníků utká s mnohonásobnou 
přesilou Peršanů pod vedením krále Xerxe. 
Odvážní Sparťané bojují až do poslední kapky 
krve, jejich odvaha a sebeoběť způsobí sjedno-
cení Řeků, motivuje k porážce Peršanů a při-
spěje k rozvoji demokracie na Peloponéském 
poloostrově.
Historický film USA s českými titulky. 
Česká premiéra 22.3. 2007

Vstupné 39.– + 1.– Kč  123 minut  
mládeži přístupný od 12 let

7. čtvrtek v 18.00 hod  BONTON

HORY MAJÍ OČI 2

Ti šťastnější zemřou rychle. V dějinách moderní 
hrůzy se najde jen pár filmů, které zapůsobily na 
publikum tak silně jako kultovní klasika z roku 
1977 Hory mají oči. V roce 2006 se nechali touto 
prací inspirovat mladí američtí filmaři a natočili 
tento mrazivý hororový příběh znovu, pouze ho 
zasadili do 21. století.
Horor USA s českými titulky. 
Česká premiéra 12.4. 2007

Vstupné 39.– + 1.– Kč  90 minut  
mládeži přístupný od 15 let

se postaraly Mirka Vašíčková, Líba Zouharová 
a Jarka Pražáková.

Když jsme ráno přijížděly do Ráječka, říkaly 
jsme si, že zůstaneme na dopoledne a pak půjde-
me domů, kde mnohé čeká různá všední práce. 
Ale program nás natolik nás zaujal, že na návrat 
jsme rychle zapomněly a vydržely až do konce. 
Za to všechno patří dík hlavně Mirce Vašíčkové, 
která nejen že všechno zorganizovala a zajistila, 
ale také sama přímo na místě připravila řadu 
výborných pomazánek. V této souvislosti mě 
napadá, kolik je takových lidí mezi námi, kteří 
obětují své volno pro ostatní – a to nemluvím 
jen o „fitnes dni”, mám na mysli různé zájezdy, 

cvičení aj. akce, jež sama pořádá a organizuje. 
Můžeme být rádi, že v Rájci máme člověka, který 
nelituje vynaložit úsilí pro druhé.

Závěrem bych chtěla poděkovat všem, co se 
na zajištění a průběhu celého „fitnes dne” podíleli 
– panu místopředsedovi MěÚ Antonínu Hříbalovi, 
pí. Mirce Vašíčkové, Líbě Zouharové, Jarce Pra-
žákové, pí. dr. Ludmile Juránkové a samozřejmě 
pí. Stloukalové, Pernicové, Dobešové, Růžičkové 
a slečnám Vašíčkovým.

„Fitnes den” byl pro nás všechny příjemným 
zážitkem a vybočením ze všedního života. Tě-
šíme se tedy na shledání při dalších podobných 
akcích.

Jaroslava Sychrová
POZVÁNKY ODJINUD
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POZVÁNKY ODJINUD

21. čtvrtek v 18.00 hod  WARNER BROS

KRVAVÝ DIAMANT
Příběh jihoafrického žoldáka Dannyho Archera 
(Leonardo DiCaprio) ze Zimbabwe a rybáře 
Solomona Vandyho (Djimon Hounsou) z kmene 
Mende je zasazen na počátek 90. let 20. století, 
kdy se v Sierra Leone odehrává krvavá občan-
ská válka. Oba muži jsou sice Afričané, ale 
jejich původ a zázemí se naprosto liší. Osudy 
obou mužů spojí hledání vzácného růžového 
diamantu, který může podmínky jejich života na-
vždy změnit … a nebo ukončit. Film od režiséra 
Posledního Samuraje.
Thriller USA v původním znění s českými titulky. 
Česká premiéra 25.1. 2007

Vstupné 39.– + 1.– Kč  143 minut 
mládeži přístupný

28. čtvrtek v  18.00 hod  BONTON

PRÁZDNINY PANA BEANA
Katastrofa dostala svůj vlastní pas. Svou neome-
zenou fantazii využívá k co nejkomplikovanějším 
řešením těch nejjednodušších problémů. Bát by 
se měli především Francouzi, do jejichž země se 
vydává na prázdniny. Původně chtěl pan Bean 
na riviéře pouze nachytat trochu bronzu a pár 
dní si odpočinout. Život ho však nešetří ani za 
hranicemi své vlasti a tak se pohodová cesta 
změní v sérii zmatků, nehod a katastrof. Čeští 
diváci jistě ocení přítomnost „své” hollywoodské 
spojky Karla Rodena v roli otce malého chlapce, 
o kterého bude Bean během cesty proti své vůli 
pečovat. Věřte, že po dovolené strávené s pa-
nem Beanem už bez něj a pochopitelně i bez 
jeho médi nebudete chtít nikam jezdit.
Komedie Velké Británie s českými titulky. 
Česká premiéra 29.3. 2007

Vstupné 39.– + 1.– Kč 90 minut 
mládeži přístupný

DĚTSKÁ PŘEDSTAVENÍ
  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •  •   •  •  •  •  • 

1. pátek v 10.00 hod  WARNER BROS

MRAVENČÍ POLEPŠOVNA
Na desetiletého školáka Lucase se valí problém 
za problémem. Nedávno se s rodiči přestěhoval 
do nového města a zatím si nenašel žádné 
kamarády. Lucas musí nějak ventilovat rostoucí 
napětí a proto si dělá radost tím, že šlape do 
mravenišť, rozesetých po jejich dvorku, kropí je 
vodou a všemožně mučí jejich malé obyvatele. 
A po pravdě řečeno, ti už jsou unaveni z toho, 
že jim Lucas neustále boří jejich domky. A tak 
vymyslí plán. Stačí jedna kapka čarovného 
lektvaru do Lucasova ucha a rázem je z něj 
klučina o velikosti mravence, kterého snadno 
odvlečou do nitra mraveniště, aby tam byl od-
souzen k převýchově. Lucas si pomalu zvyká 
na neobvyklé životní podmínky a přitom se učí 
nové dovednosti, přátelství, soucitu a věrnosti. 
Zároveň získává na odvaze a sebevědomí.
Animovaný film USA v českém znění.

Vstupné 30.– Kč  89 minut 
mládeži přístupný

21. čtvrtek v 10.00 hod  BONTON

ŠARLOTINA PAVUČINKA
Pomoc přichází shora. Šarlotina pavučinka patří 
mezi nejoblíbenější dětské knížky vůbec. Vyšla 
už ve 23 jazycích a i proto podle této nesmrtel-
né předlohy vznikl stejnojmenný film. Hlavním 
hrdinou je malé prasátko Wilbur, které zjistí, že 
přísloví „V nouzi poznáš přítele” opravdu platí. 
Pro rodiče malé Fern se mělo stát prasátko 
kulinářskou ozdobou vánočního stolu. Naštěstí 
má Wilbur v rodné stáji partu skvělých a věrných 
přátel, kteří ho v průšvihu nenechají.
Pro Spojené státy je Šarlotina pavučinka něco 
jako Rumcajs pro Česko.
Rodinný film pro všechny věkové kategorie. 
Česká premiéra 25.1. 2007

Vstupné 30.– Kč  97 minut 
mládeži přístupný

Na vyplnění volného času v době  
letních prázdnin jsme připravili:

 5. 7. ODSTŘELOVAČ

 12. 7. SHREK III.
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INZERCE

PILAŘSKÁ VÝROBA
prořez kulatiny • prodej řeziva
trámy • střešní latě • kratina

MOBILNÍ KATR
• prořez kulatiny u zákazníka.

Jaroslav Kabelka
tel.: 516 462 942, 608 328 299

• Hledáme 
 pronájem stodoly, 
 nebo podobného objektu 

k uskladnění 5 automobilů 
na dobu určitou  
– platba předem možná.

 Tel.: 775 111 850

• Koupím zahradu  
v Rájci-Jestřebí.  
Tel.: 606 217 899

• Koupíme pozemek  
vhodný k výstavbě  
malé skladovací haly  
v Rájci-Jestřebí  
nebo blízkém okolí.  
Tel.: 775 783 111

• Plošná inzerce:  4,– Kč za 1 cm2

• Podnikatelská řádková inzerce:  
 1. řádek 20,– Kč, 
 další řádky 10,– Kč
• Prodej občanům: 
 1. řádek 10,– Kč, 
 další á 5,– Kč

Podnikatelům i fyzickým osobám  
nabízíme  

možnost plošné i řádkové inzerce

Uzávěrka zpravodaje je vždy do 
10. dne v měsíci.  
Podrobnější informace můžete 
získat na radnici.

NABÍDKA INZERCE



11. 5. 2007 – Výstavní síň – Autorka šperků Jana Veselá s dcerou Petrou.

11. 5. 2007 – Vernisáž výstavy Šperky, bižuterie, dřevo.
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